
گفت و گـو 6a r m a n m e l i . i rسال پنجم
شماره   1754

یادداشت چهار شنبه 
1402 .11 .04

12    رجب     1445/    24    ژانویه     2024

طرحدهمادهایاتحادیهاروپابهنتیجهمیرسد؟

قاره سبز در برابر اسرائیل!
روسای دستگاه های دیپلماسی اتحادیه اروپا در آستانه 
برگزاری نشست ماهانه شورای وزیران، جلسه ای که قرار است 
در آن با حضور تعدادی از دیپلمات های ارشد کشورهای 
عربی و همچنین رژیم صهیونیستی درباره جنگ در غزه 
بحث شود، بر لزوم تحقق راه حل دو دولتی و ضرورت تحریم 
کید کردند. پس  شهرک نشینان افراطی در کرانه باختری تا
کشور فلسطینی از سوی  از رد درخواست ها برای تشکیل 
بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی، قرار بر این 
شد که ۲۷ وزیر خارجه اتحادیه اروپا روز دوشنبه با همتایان 
گانه دیدارهای  خود از رژیم اشغالگر و فلسطین به صورت جدا
خود را داشته باشند. ابتدا وزرای خارجه اتحادیه اروپا با 
»یسرائیل کاتس« وزیر خارجه رژیم صهیونیستی و سپس با 
»ریاض المالکی« وزیر خارجه دولت تشکیلات خودگردان 
کرد. انتظار نمی رود  فلسطین، به تنهایی ملاقات خواهند 
کاتس و المالکی مستقیماً با هم دیداری داشته باشند. طبق 
این گزارش، کاتس و المالکی همچنین روز دوشنبه در نشست 
شورای روابط خارجی اتحادیه اروپا در بروکسل به صورت 
کرد. وزیران خارجه عربستان  گانه سخنرانی خواهند  جدا
سعودی، اردن، مصر و دبیرکل اتحادیه عرب نیز در این نشست 
حضور خواهند داشت. علاوه بر این، »جوزپ بورل« مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا، برنامه ۱۰ ماده ای را برای صلح 
میان صهیونیست ها و فلسطینیان ارائه خواهد کرد. یکشنبه 
« انگلیس به نقل از مقامات اروپایی  روزنامه »فایننشال تایمز
نوشته بود اتحادیه اروپا از اعضای خود می خواهد در صورتی 
که »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم صهیونیستی به رد 
یک کشور فلسطینی ادامه دهد، این رژیم را مجازات کنند. 
این روزنامه انگلیسی نوشت: این پیشنهاد نشان دهنده 
ح راه حل دو دولتی از  خشم اعضای اتحادیه به دلیل رد طر
سوی اسرائیل است. البته، رئیس دستگاه دیپلماسی فرانسه 
هم اظهارات نخست وزیر رژیم صهیونیستی در مخالفت با 
ایجاد فلسطین را نگران کننده خواند و ابراز امیدواری کرد 
کرانه باختری  که تحریم ها علیه شهرک نشینان افراطی در 

اعمال شود.

راهحلدودولتی کیدبر تا
مسئول  ل،  بور جوزپ  اروپا  اتحادیه  نشست  از  پیش 
سیاست خارجی این اتحادیه )اروپا( که ریاست شورا را برعهده 
دارد از ارائه نقشه راهی در نشست دیروز سخن گفت که قرار 
است مسیر رسیدن به صلح در منطقه را روشن کند. او به 
خبرنگاران گفت: این نقشه راه درباره روند سازش نیست. به 
نظرم باید صحبت درباره این را متوقف کنیم و به طور جدی 
درباره روند راه حل دو دولتی بحث کنیم. وی با بیان اینکه 
صلح می تواند معانی مختلفی داشته باشد افزود: ما باید 
درمورد راه حل دو دولتی بحث کنیم. از این پس من درباره 
روند سازش صحبت نخواهم کرد و روی راه حل دو دولتی 
متمرکز خواهم بود. مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با 
اشاره به دیپلمات های مهمان در جلسه روز دوشنبه تصریح 
کرد که موانع تحقق راه حل دو دولتی باید از طریق گفت وگو 
رفع شود. این روند، به گفته او از سوی سازمان ملل متحد 
تائید شده و جامعه جهانی آن را پذیرفته است. او با ادبیات 
تندی از کشتار مردم بی دفاع و مظلوم فلسطین انتقاد و 
تصریح کرد که روش تل آویو برای مبارزه با حماس مناسب 
ل با اشاره به حضور  نیست و منجر به صلح نمی شود.  بور
وزرای امور خارجه تعدادی از کشورهای عربی و همچنین 
رژیم صهیونیستی در نشست شورای وزیران، تصریح کرد که 
موانع تحقق راه حل دو دولتی باید از طریق گفت وگو رفع شود. 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با بیان اینکه مناقشه 
میان فلسطین و اسرائیل راه حل نظامی ندارد تصریح کرد که 
این اتحادیه در مورد تحقق آنچه راه حل دو دولتی نامیده 
می شود جدی است. خبرگزاری رویترز درباره اظهارات بورل 
پیش از نشست گزارش داد که او در جمع خبرنگاران گفت: 
ما باید مباحثات درباره برنامه های مشخصی در راستای راه 
حل دو دولت را شروع کنیم. این روند، به گفته او از سوی 
سازمان ملل متحد تائید شده و جامعه جهانی آن را پذیرفته 
گر اسرائیل این راه حل را نمی پذیرند باید  است. »بنابراین ا
بحث کنیم و ببینیم چه راه حل دیگری مدنظرشان است. 
اینکه فلسطینیان وادار به کوچ اجباری شوند؟ یا آن ها را 

قتل عام کنند؟«

کراتغیرمستقیم ازسرگیریمذا
درپی تشدید تظاهرات خانواده های اسرای صهیونیست، 
منابع رسانه ای عبری زبان از تلاش مقامات رژیم اشغالگر برای 
کرات غیرمستقیم تبادل اسرا با جنبش حماس  ازسرگیری مذا
، مصر و آمریکا در این باره پرده برداشتند.  ح های قطر و طر
طبق گزارش شبکه ۱۲ رژیم صهیونیستی، این رژیم در حال 
که مرحله به مرحله  تلاش برای رسیدن به توافقی است 
اجرا می شود و در مرحله نخست یک تبادل انسانی انجام 
خواهد شد و تعداد زیادی از اسرای فلسطینی آزاد می شوند 
و سپس کابینه رژیم اشغالگر با چند روز آتش بس و اجازه ورود 
کمک های بشردوستانه به غزه موافقت خواهد کرد. مقامات 
تل آویو معتقدند که پس از این مرحله ممکن است شرایط 
میدانی به گونه ای شود که رژیم صهیونیستی به اهداف جنگ 
دست یابد تا برای توقف آن و رفتن به مرحله بعد مشکلی پیش 
گیر تبادل اسرا طبق  نیاید، مرحله ای که شامل یک معامله فرا
اصل همه در مقابل همه می شود. وبگاه »Ynet« به نقل از 
یک مقام صهیونیست نوشت که برخلاف اظهارات بنیامین 
نتانیاهو نخست وزیر رژیم اشغالگر »فرصتی برای پیشرفت 
به سوی توافق با توجه به تلاش های جدی قطر و آمریکا به 
منظور یافتن فرمول هایی برای حل و فصل این مساله وجود 
دارد.« این وبگاه به نقل از یک مقام دیگر نوشت: تلاش هایی 
برای توسعه طرح قطر و دستیابی به توافق بر اساس آن وجود 
کنون موفقیت آمیز نبوده است. پیش از این منابع  دارد، اما تا
خبری از سفر برنامه ریزی شده »برت مک گورک« مشاور ارشد 
کرات  رئیس جمهور آمریکا به مصر و قطر به منظور انجام مذا
اسرای  و  غزه  علیه  صهیونیستی  رژیم  جنگ  درخصوص 
کسیوس گزارش  صهیونیست خبر داده  بودند. وبگاه آمریکایی آ
داد که سفر مشاور ارشد جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا در 
خاورمیانه به مصر و قطر بیانگر تلاش جدید دولت بایدن برای 

دستیابی به توافق آزادی اسرای صهیونیست است. 

نگــــره

موهبت انتخاباتی فساد دبش

خ داده در چای دبش و  در مورد فساد ر
تغییر نگاه مردم به دولت آقای رئیسی که 
فسادزدایی را سرلوحه کار قرار داده باید 
دادن  پیوند  انتخابات  آستانه  در  گفت 
تخلفات کشف شده با عملکرد دولت و تاثیر 
این فساد برمیزان رضایتمندی مردم و تراز 
حضور آنها در پای صندوق های رای نه 
تنها خیلی به مصالح ملی نیست بلکه تاثیر 
سوء دارد.خوشبختانه در ساختار کشور 
اهتمام جدی برای مبارزه با فساد وجود 
دارد ولی بعضی به گونه ای تلاش می کنند 
تا یک ملاحظه کاری هایی در این زمینه به 
گر ما غیر منطقی عمل کنیم  وجود بیاید. ا
و بحث کشف فساد را با سرخوردگی مردم 
پیوند بزنیم و آن را مقارن با ناامیدی مردم 
بدانیم ،براساس مصالح ملی این اقدام 
مناسبی نیست ونهایتا جامعه را به سویی 
گر موارد  سوق می دهد که از این به بعد ا
تخلفی توسط نهادهای نظارتی کشف شد 
آن را به اطلاع مردم نرسانند . در هر حال به 
لحاظ رسانه ای نباید اینها را به سویی سوق 
که منجر  کاری  که یک نوع مخفی  دهیم 
به عدم اطلاع جامعه بشود صورت گیرد. 
اینکه ساختار می آید و در آستانه انتخابات 
کند را باید  فساد کشف شده را بیان می 
مغتنم بشماریم و نگوییم مردم از این نوع 
مفاسد سرخورده می شوند و در انتخابات 
شرکت نمی کنند.در حالی که مردم باید 
به این مسئله امیدوار باشند که ساختار 
گر ساختارها را  با فساد مبارزه می کند و ا
تقویت کنند مبارزه با فساد تقویت خواهد 
شد. فساد در همه جوامع وجود دارد و در 
نظام همه کسانی که حتی سابقه حکومت 
مفاسد  دارند  هم  طولانی  بسیار  داری 
بنیادی وجود دارد ولی در آنجا شبکه های 
سرمایه داری راهکارهایی پیدا کرده اند 
که بتوانند آن فساد را در حیاط خلوت ها 
انجام دهند.مثلا جزایری وحود دارد که 
آنها در این جزایر قوانین خود را کاملا دور 
آمیزی  فاجعه  خیلی  مفاسد  و  می زنند 
را دنبال می کنند .من اصلا نمی خواهم 
در مقام مقایسه بربیایم اما می خواهم 
یگویم که وقتی به این بحث می پردازیم 
که در  به این قضیه دقت داشته باشیم 
نهایت امر منجر به تقویت ساختار شود و 
تقویت ساختار هم جز از طریق انتخابات 
گاه جامعه صورت نخواهد کرفت. دولت  آ
سیزدهم که با شعار فسادزدایی روی کار 
آمده تلاش کرد بخشی عمده فساد چای 
»دبش« را گردن دولت قبل بیندازد ولی 
قوه قضایئه، بلافاصله، وارد عمل شد و 
کید کرد، اینطور نیست و بخش عمده  تا
مسئولیت وقوع این فساد، گردن همین 
گر دولت ها  دولت است. این، یعنی حتی ا
اراده کنند، یک مسئله را متفاوت به اطلاع 
مردم برسانند، ساختار اجازه نمی دهد و 
آن را اصلاح می کند، چنین رویکردی، یک 
موهبت و امتیاز مثبت برای جامعه ماست. 
در نهایت باید بپذیریم، در مبارزه با فساد، 
هیچ مصلحت و ملاحظه ای وجود ندارد 
و حتی در آستانه انتخابات که به حسب 
ظاهر باید ملاحظات بیشتری را رعایت 
کرد، مبارزه با فساد با مصلحت، گره نخورد  
تا جایی که هم قوه مجریه می گوید یک 
خ داده است و هم قوه قضاییه ،  فسادی ر
پیگیری و شفاف سازی شایسته ای داشت.

چرامجلسبهصورتجدیبهموضوعفسادچای
دبشورودنکرد؟

مسائلی درباره تخلف در وزارت جهاد کشاورزی از سال۱4۰۱ 
ح بود. از یک طرف موضوع خرید شب عید سازمان  مطر
تعاونی روستایی وجود داشت و از سوی دیگر نیز موضوع واریز 
وجه از سوی کشاورزان و دامداران برای خرید نهاده های دامی 
وجود داشت در حالی که اصلا نهاده دامی در کار نبود.در واقع 
نهاده های دامی وارد کشور نشده بود اما وجوهی را از مردم 
دریافت کرده بودند.پس از آن نیز موضوع فساد چای دبش 
ح شد که براساس مکاتباتی که تجار و مدیران صنایع  مطر
بسته بندی با مجلس انجام دادند و مجلس در جریان قضایا 
قرار گرفته بود. در چنین شرایطی بود که نمایندگان مجلس 

تصمیم به استیضاح وزیر جهاد کشاورزی گرفته بودند.

اینمقطعزمانیسازمانبازرسیبهموضوعورود در
کردهبود؟

بله؛ سازمان بازرسی به مسأله ورود کرده بود هنوز نتایج 
به نمایندگان اعلام نشده بود.حتی ویدئویی نیز در این 
زمینه مبنی بر گزارش رئیس سازمان بازرسی به رئیس قوه 
قضائیه درباره نهاده های دامی که هزینه آن از مردم دریافت 
شده اما هنوز وارد کشور هم نشده است.پس از این بود که 
ح شد. به همین دلیل نیز در  موضوع چای دبش هم مطر
شرایط کنونی سوال مهم این است که اقدامات دولت برای 
مقابله با این مفسده چه بوده است؟آیا دولت تنها به کناره 
گیری و استعفای ساداتی نژاد و برخی از مدیران این وزارتخانه 
کفایت خواهد کرد و یا اینکه برنامه دیگری دارد؟نکته دیگر 
اینکه به دلیل اینکه میزان فساد در ماجرای چای دبش بالا 
کمه  کم قضایی محا بوده کسانی که متولی بودند باید در محا
شوند و به تخلفات آنها رسیدگی شود.دولت عنوان می کند 
که در این زمینه6۰ مدیر متخلف برکنار شده و به قوه قضائیه 
معرفی شده اند. این در حالی است که قوه قضائیه عنوان 
می کند کسی به ما معرفی نشده است.نکته دیگری که در این 
گر دولت با متخفلین برخورد  زمینه وجود دارد این است که ا
کرده باید به مردم گزارش بدهد که چه کسانی در معرض 
فساد قرار داشته اند.نگرش اقتصادی که امروز وجود دارد و 
در دولت های دیگر هم وجود داشته صحیح نیست و باید 
تغییر کند تا ما بتوانیم با فسادهای اقتصادی به صورت ریشه 
کنون رخ  ای برخورد کنیم.این در حالی است که این اتفاق تا

نداده است.

عدمبرخوردجدیبهمسببانفسادچایدبش
کشور باعثنمیشودروندفساداقتصادیهمچناندر
آیندهشاهدفسادهایدیگری وجودداشتهباشدودر

باشیم؟
دولت باید درباره نقشی که آقای ساداتی نژاد در فساد چای 
دبش داشته به مردم گزارش بدهد که چه تخلفاتی و توسط 
چه کسانی صورت گرفته است.براساس گزارش بانک مرکزی 
در این ماجرا تخلف صورت گرفته و بانک مرکزی درخواست 
می کند که ثبت سفارش در این زمینه متوقف شود و اقدامات 

پیگیرانه صورت بگیرد. گزارشی که بانک مرکزی در این زمینه 
ارائه کرده خطاب به وزارت جهاد کشاورزی است.در چنین 
شرایطی دولت که مدعی مبارزه با فساد است باید با توجه به 
نشانه هایی که وجود دارد در این زمینه شفاف سازی کند و به 
مردم گزارش بدهد. باید مشخص شود که با وجود نشانه هایی 
که وجود داشته چرا زنجیزه فساد همچنان ادامه داشته و در 

نهایت به چای دبش رسیده است.
گر این اتفاق رخ ندهد این احتمال  این در حالی است که ا

وجود دارد که در آینده فسادهای دیگری نیز بروز کند.

یا و وزارتخانه آیا کشاورزی وزارتجهاد بهجز  
مظاناتهامفساداقتصادی در نهادهایدیگرینیز

دارند؟ نمایندگانمجلسقرار
مسأله فساد چای دبش تنها به وزارت جهاد کشاورزی باز 
نمی گردد و بلکه بانک مرکزی وسازمان غذا و دارو نیز بایدمورد 
بررسی قرار بگیرند. به هر حال در این ماجرا چایی که بی 
ج  مصرف بوده و از کیفیت لازم برخوردار نبوده از کشور خار
شده و به عنوان چای ۱۲ دلاری وارد کشور شده است. در 
چنین شرایطی شرکت چای دبش نیز مدعی است تعهدات 
ارزی خود را انجام داده است. آنچه مشخص است این است 
که فساد اقتصادی تنها مختص به وزارت جهاد کشاروزی 

نیست و در نهادهای دیگر نیز وجود دارد.

چهنهادهایدیگرممکناستبااینفساداقتصادی
باشند؟ درگیر

گمرگ،وزارت بهداشت و درمان،سازمان غذاو و دارو و 
سازمان استاندارد از جمله نهادهایی هستند که در این 
موضوع باید نقش آنها مشخص شود.تا زمانی که ارز ترجیحی 
در کشور وجود دارد بستری برای فساد در کشور وجود دارد.
در چنین شرایطی باید انتظار داشت در هر موضوعی که به 
ارز ترجیحی ارتباط پیدا می کند فساد ایجاد شود.همه این 
اتفاقات نیز به دلیل این است که دولت به دنبال این است 
کالای ارزان قیمت به دست مردم برسد.این در حالی است که 
مردم هیچ گاه در سفره های خود این ارزانی را حس نمی کنند.
دلیل این موضوع نیز این است که ابزار کنترلی در این زمینه 
وجود ندارد و آنچه دولت به دنبال آن است در عمل محقق 
کنترل کردن نیز دارای شیوه های مدرنی است و  نمی شود.
شیوه های قدیمی پاسخگو نیست. اینکه برای یک ناظر یک 
ناظر دیگر گذاشته شود و این وضعیت تا رده های بالا وجود 
داشته باشد نه امکان پذیر است و به این مشکل را حل می 
کند.چه تضمینی وجود دارد که کسی که ارز ترجیحی دریافت 
می کند که کالایی را وارد کند و به صورت ارزان در اختیار مردم 
قرار بدهد این کار را انجام ندهد و در این مسیر سودجویی 
که این وضعیت مشخص نیست و حالت  نکند؟ هنگامی 
مبهمی دارد می بایست انتظار داشت فساد در نقاط دیگری 
نیز وجود داشته باشد که در آینده خود را نشان بدهد.این 
وضعیت در فولاد مبارکه نیز وجود داشته و من مطمئن هستم 
گر درباره وضعیت بانک های خصوصی در کشور تحقیقات  ا
کنون افشا شده  مفصلی انجام شود میزان فساد از آنچه تا

بیشتر نیز خواهد بود.پرونده هایی که در حال بررسی است و 
به خصوص احتمال فساد درباره  یکی از بانک های  خصوصی 
وجود دارد.بدون تردید این اتفاقات نمی تواند بدون شکل 

گیری یک شبکه سازمان یافته رخ داده باشد.

نامهایکهنمایندگانمجلسخطاببهآقایرئیسی
انتخاباتریاستجمهورینوشتندباعث در برایحضور
نشدمجلسبیشازاندازهبادولتسیزدهممماشاتکند؟
البته من این نامه را امضا نکردم و بلکه۲۲۰ نماینده این 
نامه را امضا کردند.از سوی دیگر۲5۰ نماینده از کاندیداهای 
دیگر ریاست جمهوری درخواست کردند که به سود ایشان از 
انتخابات کناره گیری کنند تا آقای رئیسی با آرای بیشتری به 
ریاست جمهوری برسند.این موضوع باعث شکل گیری نوعی 
عصبیت در بین نمایندگان مجلس شده و به همین دلیل 
بازخواست از آقای رئیسی و اعضای کابینه ایشان را با مشکل 
مواجه کرده است.نمایندگانی که این نامه را نوشتند گمان 
می کردند از جایگاه حزبی اقدام به چنین کاری کرده اند. این 
در حالی است که از بین این نمایندگان در حدود۱5۰ نماینده 
را در مناطق  آقای رئیسی  انتخاباتی  روسای ستاد های 

مختلف کشور برعهده داشته اند.

چراشماایننامهراامضانکردید؟
رد  بودم  معتقد  و  نداشتم  قوبل  را  رویه  این  من 
صلاحیت هایی که در انتخابات ریاست جمهوری گذشته 
صورت گرفته صحیح نبود. در این زمینه من اعتراض خود را 
از تریبون مجلس نیز اعلام کردم.من معتقدم بودم با چنین 
وضعیتی یک دولتی روی کار خواهد آمد که بیشترین تلاش 
خود را انجام خواهد داد که سهم های دیگران را برای این 
انتخاب ادا کند. این وضعیت میزان مشارکت را کاهش داد می 
خ داد و پیش بینی های من درست  دهد. همین اتفاق هم ر

از آب در آمد.

بهروزدایرهتنگتری خالصسازیاصولگرایانکهروز
نیزپیدامیکندچهپیامدهاییبرایکشورخواهدداشت؟
من بر این باور هستم که به جای خالص سازی باید بین 
کسانی که اصالت را به آرای مردم می دهند و کسانی که چنین 
کسانی برخی در  وضعیتی ندارند تفکیک قائل شد.امروز 
کشور حضور دارند که به دنبال برگزاری یک انتخابات حداقلی 
هستند تا خود در قدرت باشد. این در حالی است که این 
رویکرد برخلاف قانون اساسی کشور است.به همین دلیل 
تقسیم بندی خالص سازی و غیر خالص سازی شاید زیاد 
تقسیم بندی جامعی نباشد و بهتر است عنوان کنیم چه 
کثری مردم هستند و در مقابل  کسانی به دنبال مشارکت حدا
چه کسانی تمایلی به حضور مردم در تصمیم گیری های کشور 

ندارند.

 دستگیری عاملان اصلی 
حادثه تروریستی راسک

فرماندهی نیروی انتظامی تصاویری 
از نحوه دستگیری و اعترافات متهمان 
کرد.  منتشر  راسک  تروریستی  حادثه 
سردار احمدرضا رادان، فرمانده فراجا 
در حاشیه یادواره شهدای فرماندهی 
انتظامی تهران بزرگ به بیان جزئیاتی از 
اقدامات اخیر پلیس در برخورد با چند 
گروهک تروریستی در شرق کشور پرداخت 
و گفت: در روزهای اخیر شاهد آن بودیم 
کشور  کف انتظامی  که ماموران جان بر 
با همکاری سپاه و سربازان گمنام امام 
زمان)عج( طوفان برخورد با تروریست های 
جیش الظلم را در سیستان و بلوچستان 
اجرا کردند. وی با بیان اینکه امروز امنیت 
در سیستان و بلوچستان با لطف خدا و 
تلاش ها و اقدامات مأموران انتظامی و 
امنیتی برقرار است، گفت: همان طور که 
به مردم ایران قول داده بودیم، تک تک 
تعقیب  را  راسک  حادثه  در  متجاوزان 
کردیم. همکاران ما در نتیجه این اقدامات 
توانستند با لطف خدا و اشراف اطلاعاتی 
تعدادی از این افراد را دستگیر کنند که 
اعترافات آنها دال بر حضور در آن عملیات 
که  گفتند  همچنین  و  بوده  تروریستی 
کاملاً  را  پایگاه  که  بودند  کرده  طراحی 
تصرف کنند که با مقاومت جانانه ماموران 

پلیس مواجه شده بودند.
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دولت درباره پشت پرده 
 فساد چای دبش
 شفاف سازی کند

و  کناره گیری  به  تنها  دولت  آیا 
از  برخی  و  اد  ساداتی نژ استعفای 
مدیران این وزارتخانه کفایت خواهد 
کرد و یا اینکه برنامه دیگری دارد؟نکته 
دیگر اینکه به دلیل اینکه میزان فساد 
در ماجرای چای دبش بالا بوده کسانی 
که متولی بودند باید در محاکم قضایی 
آنها  تخلفات  به  و  شوند  محاکمه 
رسیدگی شود.دولت عنوان می کند 
که در این زمینه60 مدیر متخلف برکنار 
شده و به قوه قضائیه معرفی شده اند. 
قضائیه  قوه  که  است  حالی  در  این 
عنوان می کند کسی به ما معرفی نشده 
زمینه  این  در  است.نکته دیگری که 
وجود دارد این است که اگر دولت با 
باید به مردم  متخفلین برخورد کرده 
گزارش بدهد که چه کسانی در معرض 

فساد قرار داشته اند

ز ترجیحی در کشور وجود دارد بستری برای فساد در کشور وجود دارد.در چنین  تا زمانی که ار
ز ترجیحی ارتباط پیدا می کند فساد ایجاد  شرایطی باید انتظار داشت در هر موضوعی که به ار
زان قیمت به  شود.همه این اتفاقات نیز به دلیل این است که دولت به دنبال این است کالای ار
زانی را حس  دست مردم برسد.این در حالی است که مردم هیچ گاه در سفره های خود این ار
نمی کنند.دلیل این موضوع نیز این است که ابزار کنترلی در این زمینه وجود ندارد و آنچه دولت 
ل کردن نیز دارای شیوه های مدرنی است و  به دنبال آن است در عمل محقق نمی شود.کنتر
شیوه های قدیمی پاسخگو نیست. اینکه برای یک ناظر یک ناظر دیگر گذاشته شود و این 
وضعیت تا رده های بالا وجود داشته باشد نه امکان پذیر است و به این مشکل را حل می کند
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